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Punkter til drøftelse  
1. Godkendelse af dagsorden  

Punkterne 7. a-c foreslås flyttet til februar mødet. 
Dagsordenen godkendes med denne ændring.    

2. Godkendelse af referat  
Referat fra mødet den 12. december 2018 er godkendt i skriftlig høring.  
  

3. Meddelelser  
Mundtlige meddelelser  
a. Høring over udkast til forslag til lov om ændring af universitetslo-
ven – behandlet i skriftlig høring  
 
b. Høring over udkast til ny bacheloradgangsbekendtgørelse, 
ny kandidatadgangsbekendtgørelse og ny uddannelsesbekendtgørelse 2019 
– behandlet i skriftlig høring  
  
Skriftlige meddelelser  
a. Øvrige meddelelser  

• Referat for afholdt talsmandsmøde for BA int. og Cand.merc.int. den 
5. december 2018   
Der er generelt stor tilfredshed iblandt de studerende. Studielederen 
tager fat i nogle enkelte punkter, som blev nævnt på mødet.  
 
• Udkast til uddannelsesregnskabet 2017 
Medlemmerne havde ingen kommentarer til dette punkt.  
 
• Orientering om røde nøgletal og observationsliste samt handlings-
planer  

Referat 
Emne: Studienævnsmøde 
Dato og tidspunkt: 30.01.2019 kl. 10:45 – 13:15 
Sted: Kolding K41.12 
Deltagere: Søren Wind Eskildsen, Niels Peter Skou, Bodil Stilling Blich-

feldt, Toke Riis Ebbesen, Adam Butter, Maria Toft Petersen, 
Helle Hede Hansen, Maria Guldberg, Lone Møland Munk, 
Marie-Louise Wethje-Raabe 

Afbud fra: Elin Sørensen, Nicole Beth, Sara Kock-Madsen, Vinnie Ør-
gaard Hansen 

Referent: Martina Kleemann 
  



 

 Side 2 

Studielederen for BA int. Og cand.merc.int. blev i december 2018 bedt 
om at forholde sig til gentagne røde nøgletal (uddannelsesberetning 
2016 og 2018) for studierne i forbindelse med at rektors Uddannelses-
råd skulle beslutte hvilke studier der skulle på observationslisten for 
uddannelser med røde nøgletal. På vores studier skyldes de røde tal 
primært de to forskellige – og til dels modstridende – regelsæt i tysk 
hhv. dansk lovgivning. Direktionen har fjernet studierne fra observati-
onslisten.  
 
Studielederen for KA i Designstudier og KA i Designledelse har i samar-
bejde med de øvrige fagansvarlige foretaget nogle justeringer med håb 
om bedre nøgletal i fremtiden. Justeringerne omfatter bl.a. indføring af 
studiestartsprøve, samt udvikling af kommunikationstiltag i samarbejde 
med aftagerpanelet for at forbedre dimittendernes employabilitet. En 
lignende uddannelse på CBS kan dog i fremtiden skabe både et rekrut-
teringsproblem, såvel som et ledighedsproblem.   
 
For at mindske frafaldet ønskes studiestartsprøver indført på samtlige 
kandidatstudier hurtigst muligt. Studienævnsformanden forhører sig 
hos fakultetet, hvorvidt det er muligt at indføre disse allerede fra 2019. 
 
• Kampagneoverblik bachelorrektuttering 2019  
Det er påfaldende, at kampagner for bachelorrekruttering ikke omfat-
ter Nordjylland. Det er uacceptabelt, da unge fra Nordjylland er villige 
til at flytte for at læse og de små campusbyer fra SDU tiltrækker en del 
studerende fra det nordlige Jylland. Studienævnsformanden har påtalt 
dette hos Institutlederen for IDK som har kontaktet markedsføringsaf-
delingen mhp. at udvide kampagner til også at omfatte det nordlige Jyl-
land.  
 
• Undervisningspris 2019  
Det kritiseres, at forslag til undervisningsprisen skal indsendes på 
dansk, da uddannelserne under dette studienævn er særdeles interna-
tionale og der er derfor en del studerende, som ikke taler dansk. Det 
besluttes derfor, at forslag modtages på dansk, tysk og engelsk og også 
indsendes til fakultetet på disse sprog.  
 
• Andet 
Studieservice minder om, at informationer, der vedrører fx eksamens-
tilrettelæggelse eller andre områder, som står i direkte forbindelse med 
studiesekretærernes arbejde, hurtigst muligt videregives til den pågæl-
dende sekretær.  
 

  
4. Merit- og dispensationsansøgninger  

Fortroligt punkt. Indholdet fremgår af det fortrolige referat. 
5. Sager til behandling eksamen  



 

 Side 3 

a. Godkendelse af supplerende eksamensbestemmelser, BA int. 
De supplerende eksamensbestemmelser blev godkendt.  
  
b. Godkendelse af supplerende eksamensbestemmelser, 
cand.merc.int.  
De supplerende eksamensbestemmelser blev godkendt.  
 

  
6. Sager til behandling studieordninger  

a. EMTM og Negot i turisme: Strategic Communication  
Fagbeskrivelsen blev godkendt.  
 
b. Negot i turisme: Tourism Economics  
Fagbeskrivelsen blev godkendt.  
 
c. EMTM og Negot I turisme: Sustainable Tourism Development  
Fagbeskrivelsen blev godkendt.  
 
d. Negot I turisme: Tourism Co-Design  
Fagbeskrivelsen blev godkendt.  
 
e. Designkultur og designkultur og økonomi: diverse fag   
Fagbeskrivelserne blev godkendt.  
 
f. BA int.: International Economics  
            Studenterrepræsentanterne bemærker, at de foreslåede to timer  til    
skriftlig eksamen er for kort. Den fagansvarlige anmodes om at revurdere 
eksamenslængden og evt. udvide den til 3 timer. Den eksplicit nævnet litte-
ratur vil blive pillet ud af fagbeskrivelsen. Fagbeskrivelsen blev godkendt 
med disse ændringer.  
 

    BA int.: Interkulturel- og virksomhedskommunikation  
Fagbeskrivelsen blev godkendt.  

 
  

7. Sager til behandling kvalitetspolitikken  
a. Opdatere BA-uddannelsernes markedsføringssider så de er tilpasse-
de målgruppen - punktet blev flyttet til februar mødet.  
 

b. Hvilke aktører skal uddannelsen have kontakt til? - punktet blev flyttet til 
februar mødet.  
  
c. Studienævnet forholder sig til den centrale studiestartsundersøgelse 
- punktet blev flyttet til februar mødet. 
  
d. Procedure gennemgås for afholdelse af studienævnsmøder, inklusive 
frister ved afgørelser, praksis for dispensation og merit, offentliggørelse og 
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arkivering  
Praksis fra sidste år godkendes.   
 
e. Slutevalueringer efterår 2018 – alle studier  
Idet materialet er meget omfattende, bedes studielederne om at skrive en 
overordnet sammenfatning af resultaterne, der vedrører deres respektive 
studier. Sammenfatningerne behandles på februar mødet. Generel konsta-
teres det dog, at studienævnet ikke kan leve op til evalueringskravet, når de 
til rådighed stillede systemer, ikke fungerer.  

  
8. Andre sager til behandling  

a. Evaluering af studiestart i Sønderborg / Flensborg  
De studerende var stort set tilfredse med studiestartsforløbet. Medlem-
merne havde ingen yderligere kommentarer.  
 
b. Ansøgning om midler til Ekskursion 
Studienævnet har tidligere haft praksis for at tildele DKR 150,- pr. stude-
rende. Det diskuteres, hvorvidt denne praksis skal bibeholdes. Studienæv-
net beslutter, at praksis bibeholdes og at der derfor tildeles DKR 150,- pr. 
Deltager, dog ikke mere end i alt DKR 3900,-. Opmærksomheder til fore-
dragsholdere må ikke overstige det af SDU fastlagte beløb for gaver, dvs. 
DKR 400,- per person. Der tildeles derfor DKR 4000,- til erkendtligheder til 
foredragsholdere.  
 
c. Ansøgning om midler til kursus i time management 
Ansøgningen blev godkendt. Der tildeles EUR 300,-  

  
9. Sager til behandling undervisning  

a. Resterende pensumlister fra BA int. og Cand.merc.int.  
Punktet flyttes til februar mødet.  
  

10. Eventuelt  
 


